
Lågprisdrömmen i vården måste upphöra
Kris för vårdcentralerna när fokus hamnar på kvantitet istället för kvalitet. Nu flyr läkarna.

De senaste dagarna har P4 Radio Stockholm rapporterat om läkarflykt från Aleris privata vårdcentral i Björkhagen i södra Stockholm. Läkarna
berättar att de inte hinner med att ge kvalitativ vård utan måste fokusera på snabba besök som med dagens ersättningssystem ger mest
pengar. En situation som blivit allt mer ohållbar eftersom verkligheten ser annorlunda ut.

Ansvarigt sjukvårdslandstingsråd, Anna Starbrink (FP), säger i ett av P4-inslagen att det finns behov av att se över ersättningssystemen, men
ännu har, vad Vänsterpartiet vet, inget uppdrag getts till hälso- och sjukvårdsförvaltningen. Detta brådskar hävdar vi.

-          Ersättningssystemet måste ses över omedelbart. Riksrevisionen konstaterade redan i höstas att med nuvarande regler bryter
vårdgivarna mot hälso- och sjukvårdslagens målparagraf att den med störst vårdbehov ska ges företräde till vården, säger Håkan Jörnehed
(V), oppositionslandstingsråd.

-          Både landstinget, som finansiär, och utföraren Aleris har orealistiska förväntningar på hur billig peng man kan göra bra vård för.
Patienter och personal blir lidande och nu ser vi resultatet i form av dessa protestuppsägningar, säger han.

Stockholms läns landsting verkar vara det enda landstinget i Sverige som har en ersättningsmodell som inte bygger på socioekonomisk
fördelning.

-          Vi vill därför uppmana Anna Starbrink att om hon, som det sägs i media, tänker ge förvaltningen i uppdrag att utvärdera vårdvalen så
måste hänsyn tas till just socioekonomi och vårdtyngd. Vård måste ges utifrån behov, på så sätt kan landstinget vara säkra på att vården når
de som behöver den mest, säger Håkan Jörnehed. 


